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Vragen gesteld door de leden der Kamer, met de daarop door de
regering gegeven antwoorden
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Vragen van het lid Crijns (PVV) aan de Staatssecretaris van Volksgezondheid,
Welzijn en Sport over het bericht «Nutri-score dreigt fiasco te worden:
producenten stappen af van «onbegrijpelijk» voedsel-stoplicht» (ingezonden
2 oktober 2024).

Antwoord van Staatssecretaris Karremans (Volksgezondheid, Welzijn en
Sport) (ontvangen 20 november 2024). Zie ook Aanhangsel Handelingen,
vergaderjaar 2024–2025, nr. 376

Vraag 1
Bent u bekend met het artikel «Nutri-score dreigt fiasco te worden: producen-
ten stappen af van «onbegrijpelijk» voedsel-stoplicht»?1

Antwoord 1
Ja.

Vraag 2
Deelt u de mening dat er geld verspild wordt aan een onduidelijk en
misleidend systeem zoals de Nutri-Score?
Zo ja, wat gaat u doen om ervoor te zorgen dat consumenten werkelijk beter
geïnformeerd worden over gezonde voeding? Zo nee, waarom niet?

Antwoord 2
Overgewicht verhoogt het risico op (chronische) ziekten. Er is veel gezond-
heidswinst te halen als mensen gezonder gaan eten. De Schijf van Vijf is
hiervoor de belangrijkste leidraad. Het huidige supermarktaanbod bestaat
voor 80% uit voedingsmiddelen die buiten de Schijf van Vijf vallen. Nutri-
Score is in aanvulling op de Schijf van Vijf een hulpmiddel om in één
oogopslag als je voor het schap staat – binnen een productcategorie- te
kiezen voor het product met de betere samenstelling. Ook als deze producten
niet in de Schijf van Vijf zitten.
Een voedselkeuzelogo biedt consumenten de mogelijkheid om zelf bewust
betere voedselkeuzes te kunnen maken.
Het Ministerie van VWS heeft in 2019 een gedegen en onafhankelijk
consumentenonderzoek laten uitvoeren. Uit het onderzoek bleek dat

1 Nutri-score dreigt fiasco te worden: producenten stappen af van «onbegrijpelijk» voedsel-
stoplicht | Financieel | Telegraaf.nl
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Nutri-Score consumenten het beste helpt bij de keuze van betere producten.
Vervolgens heeft de rijksoverheid besloten tot de introductie van Nutri-Score.
Een onafhankelijk internationaal wetenschappelijk comité (IWC) met
voedingswetenschappers uit de landen die Nutri-Score hebben ingevoerd,
adviseert over het rekenmodel achter het logo.
Ook de Gezondheidsraad concludeerde dat er meerwaarde is voor het logo,
als middel om producten met elkaar te vergelijken2.
In het voorjaar heeft een publiekscampagne gelopen om consumenten te
informeren over Nutri-Score. Uit het campagne-effectonderzoek blijkt dat 80%
van de consumenten weet waar Nutri-Score voor staat en hoe ze het logo
moeten gebruiken en 59% vindt het een nuttig label.

Vraag 3
Wat kostte het om de Nutri-Score in te voeren en wat kost het om deze score
uit te blijven voeren?

Antwoord 3
Bij de introductie van nieuwe wet- en regelgeving die burgers en bedrijven
raakt heeft de overheid de taak om hierover te communiceren. Voor de
introductie van Nutri-Score zijn in overleg met stakeholders, informatiemidde-
len ontwikkeld voor zowel consumenten (animatie, video, print, socials) als
voor bedrijven en producenten (website met uitleg en alle achtergrondinfor-
matie). Begin april is een publiekscampagne geweest op TV en online. De
kosten hiervan bedroegen 1,2 miljoen euro en had als doel om Nutri-Score te
introduceren, extra bekendheid te geven aan het logo en te voorzien in uitleg
over het gebruik. De ontwikkelde materialen kunnen ook door producenten en
supermarkten worden gebruikt om extra bekendheid aan het logo te (blijven)
geven.
Omdat het een overheidslogo betreft is het logisch dat de afzender van deze
campagne de overheid is. Producenten en supermarkten kunnen zelf
investeren in de verdere bekendheid van het logo en hierbij gebruik maken
van de communicatietools die mede op het verzoek van de producten en
supermarkten door de overheid zijn ontwikkeld.

Vraag 4
Waarom wordt er vastgehouden aan een systeem als de Nutri-Score, dat
geen duidelijk onderscheid maakt tussen echt gezonde producten en sterk
bewerkte voedingsmiddelen?

Antwoord 4
De Nutri-Score wordt bepaald aan de hand van de samenstelling van een
product. Heeft een product een donkergroene Nutri-Score A, dan heeft het
een betere samenstelling dan een zelfde soort product met een oranje
Nutri-Score D. Producten met eiwit, vezels, fruit, groenten en peulvruchten
krijgen een hogere Nutri-Score. En een lagere score door een hoog energie-
gehalte (kcal), suikers, verzadigd vet en zout.
Als consumenten boodschappen doen kunnen ze met Nutri-Score in één
oogopslag kiezen voor het product met de betere samenstelling. Ook voor
producten die niet in de Schijf van Vijf staan en waarvoor nu geen eenvou-
dige handvatten bestaan om de betere keuze te maken.
De Nutri-Score laat niet zien of een product gezond of ongezond is, maar dat
het in vergelijking met dezelfde soort producten een betere of slechtere
samenstelling heeft. De Gezondheidsraad concludeerde dat Nutri-Score goed
aansluit bij de Richtlijnen Goede Voeding en de Schijf van Vijf, zeker voor de
producten die buiten de Schijf van Vijf vallen.

Vraag 5
Deelt u de mening dat het absurd is dat producten zoals kaas, die in de Schijf
van Vijf staan, een lagere Nutri-Score krijgen dan bijvoorbeeld aangepaste
koekjes? Zo ja, wat gaat de u eraan doen om dit te corrigeren? Zo nee,
waarom niet?

2 Evaluatie van het algoritme van Nutri-Score | Voeding | Gezondheidsraad, 29 november 2022.
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Antwoord 5
De werkelijkheid is genuanceerder. Kaas krijgt meestal (87%) een Nutri-Score
D, uitgaande van het energiegehalte, verzadigd vet, zoutgehalte en het
ontbreken van vezel en groenten en fruit. Er zijn uitzonderingen met name de
zachtere kazen en minder zoute kazen, zoals Emmentaler, die een C kunnen
scoren. Het overgrote deel (71%) van de koekjes zoals verkocht in de
Nederlandse supermarkten krijgt een Nutri-Score E. Koekjes met een betere
samenstelling kunnen Nutri-Score D krijgen, uitgaande van het energie-,
verzadigd vet, suiker-, en/of zoutgehalte. Dit is voor 23% van de producten uit
het aanbod van 2020 het geval. In de meeste gevallen zal kaas dus een betere
Nutri-Score hebben dan koekjes.

Toelichting:

Deze vragen dienen ter aanvulling op eerdere vragen terzake van het lid
Slagt-Tichelman (GroenLinks-PvdA), ingezonden 2 oktober 2024 (vraagnum-
mer 2024Z14814).
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